
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2022-02-17 11:51:55

Predoiu - dezbateri desfiintare SIIJ | Mai nou e culpa sa trecem la treaba; exista

avize de la Comisia de la Venetia

Ministrul Justitiei, Catalin Predoiu, a afirmat, joi, ca exista cel putin trei avize ale Comisiei de Venetia

privind proiectul de desfiintare a Sectiei pentru investigarea infractiunilor din Justitie, iar solicitarea facuta

de deputatul USR Stelian Ion pentru amânarea dezbaterilor pâna la primirea unui punct de vedere din

partea forului european duce la blocarea adoptarii actului normativ.

 

Într-o interventie online la dezbaterea din Comisia juridica a Camerei Deputatilor asupra proiectului de lege

privind desfiintarea SIIJ, Predoiu a spus ca solicitarea de amânare a dezbaterii vine din partea unui deputat care, pe

tot parcursul anului 2020, a somat si a criticat Ministerul Justitiei pentru ca nu emite OUG pentru desfiintarea

sectiei de investigare a magistratilor. 

 

"În acel moment, s-a mai pus problema unui aviz suplimentar, a referendumului, a majoritatii care ar putea adopta

sau respinge OUG, s-a pus în mod imperativ si insistent problema unei ordonante de urgenta. Nu vreau sa insist

asupra fracturii de logica între aceasta cerere si cererea formulata astazi", a adaugat ministrul.

 

Potrivit acestuia, procesul propriu-zis de consultare a Comisiei de la Venetia exista deja, iar Ministerul Justitiei a

avut în vedere avizele emise de aceasta când a redactat proiectul.

 

"Asa cum s-a aratat chiar catre de cel care a formulat cererea, ea a fost facuta de un partid politic din Opozitie, prin

intermediul Adunarii Parlamentare (a Consiliului Europei), si este evident ca a fost facuta tocmai pentru a bloca

acest proces de adoptare a proiectului de desfiintare a SIIJ. Exista cel putin trei avize emise de Comisia de la

Venetia pe acest subiect. Cu toate acestea, Ministerul Justitiei va participa la aceste consultari, nu doar ca va

participa, dar le organizeza", a explicat Catalin Predoiu.

 

El a subliniat ca nu vede niciun fel de incompatibilitate în a derula în paralel un proces de dezbatere în Parlament,

"autoritate legiuitoare suprema", si Comisia de la Venetia cu care va dialoga pe toate aceste probleme.

 

"Nu stiu daca este o culpa faptul ca Ministerul Justitiei s-a grabit, cum s-a spus aici, sa-si îndeplineasca obiectivele

din programul de guvernare. Înteleg ca mai nou este o culpa daca trecem la treaba, nu asteptam luni de zile,

probabil, pentru a rata obiectiv dupa obiectiv si a critica eventual dupa aceea pe altii ca nu-l îndeplineste. Noi

suntem astazi, aici, cu aceasta problema pentru ca acest obiectiv a fost ratat în 2021. (...) Nu fortam în niciun fel

Parlamentul sa adopte într-un anumit ritm si participam aici invitati ca toata lumea. Am parcurs toate procedurile

pâna la promovarea acestui proiect de catre Guvern, inclusiv dezbaterile publice. (...) Unele ministere stau si luni

de zile fara sa-si promoveze obiectivele. Noi nu întelegem sa procedam astfel. De aceea, ne-am apucat imediat de

lucru si astazi am venit în fata dumneavoastra cu acest proiect de act normativ", a transmis Predoiu.

 

Deputatul USR Stelian Ion a propus joi amânarea cu o luna a dezbaterii proiectului de lege privind desfiintarea

Sectiei pentru investigarea infractiunilor din Justitie în Comisia juridica a Camerei Deputatilor, pentru a astepta

avizul Comisiei de la Venetia.

 

Membrii Comisiei juridice au decis prin vot ca proiectul va fi dezbatut joi. Presedintele comisiei, Laura Vicol, a

anuntat ca votul pe aceasta initiativa va fi dat vineri.

 

"Este esential, din punctul nostru de vedere, sa asteptam avizul Comisiei de la Venetia pe acest proiect pentru a

putea continua lucrarile. Asa cum stiti, anul trecut, la rândul meu, am sesizat Comisia de la Venetia si bine am
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facut, în ciuda unor critici venite de la partenerii de la guvernare de atunci, pentru ca s-a aratat foarte clar ca unele

amendamente pe care le acceptasem la Camera Deputatilor au fost de neacceptat din punct de vedere al respectarii

statului de drept si al independentei procurorilor. Se crea o superimunitate. Un organism international cu o

reputatie foarte importanta, care nu poate fi contestat, a spus acest lucru. Este foarte important sa avem opinia

Comisiei de la Venetia pe acest proiect înainte sa pasim la aceste dezbateri, pentru ca sunt o serie de aspecte care,

din punctul nostru de vedere, vin în contradictie flagranta cu avizele anterioare ale Comisiei de la Venetia si cu

rapoartele Comisiei Europene în cadrul MCV. Graba acesta cu care Ministerul Justitiei forteaza votarea acestui

proiect de lege este nu doar nepotrivita, ci chiar ridica semne de întrebare. Pare ca tocmai asta este motivul grabei

si anume a ocoli acel aviz al Comisiei de la Venetia", a sustinut fostul ministru al Justitiei Stelian Ion, în sedinta

Comisiei juridice. 
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